

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI**  
**JAWAPAN LISAN**  
**MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA,**  
**PARLIMEN KEEMPAT BELAS,**  
**MAJLIS MESYUARAT DEWAN RAKYAT**

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : YB TUAN FONG KUI LUN [BUKIT BINTANG]**

**TARIKH : 1 JULAI 2019 (ISNIN)**  
**MENJAWAB**

**SOALAN : 17**

**YB Tuan Fong Kui Lun [Bukit Bintang]** minta **PERDANA MENTERI** menyatakan bahawa beliau telah membuat pemilihan yang tepat dan sesuai ke atas kredibiliti Puan Latheefa Koya untuk menjawat jawatan Ketua Pesuruhjaya SPRM yang baru menerima kritikan dan bantahan umum, apakah alasan sebenar pemilihan tersebut.

**JAWAPAN: YB DATUK LIEW VUI KEONG**  
**MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI**

Jawapan ini akan dijawab bersekali untuk soalan-soalan berikut:

- (a) Pertanyaan lisan nombor 27 oleh YB Machang pada 1 Julai 2019;

**NO. SOALAN : 17**

- (b) Pertanyaan lisan nombor 42 oleh YB Ayer Hitam pada 1 Julai 2019;
- (c) Pertanyaan lisan nombor 68 oleh YB Kubang Kerian pada 1 Julai 2019;
- (d) Pertanyaan lisan nombor 81 oleh YB Pengerang pada 1 Julai 2019;
- (e) Pertanyaan lisan nombor 72 oleh YB Bukit Gantang pada 4 Julai 2019;
- (f) Pertanyaan lisan nombor 79 oleh YB Subang pada 4 Julai 2019;  
dan
- (g) Pertanyaan lisan nombor 78 oleh YB Kuala Krau pada 10 Julai 2019.

Untuk makluman ahli Yang Berhormat, pelantikan Ketua Pesuruhjaya SPRM adalah selaras dengan peruntukan Seksyen 5 Akta SPRM 2009 yang menyatakan secara jelas bahawa Yang di-Pertuan Agong hendaklah melantik Ketua Pesuruhjaya SPRM di atas nasihat Perdana Menteri. Tiada klausa dalam akta tersebut yang menyatakan bahawa Ketua Pesuruhjaya haruslah dilantik daripada kalangan penjawat awam.

## NO. SOALAN : 17

Di samping itu, subseksyen 5(1) Akta 694 memperuntukkan secara am berhubung dengan kuasa Yang di-Pertuan Agong untuk melantik mana-mana orang sebagai Ketua Pengarah Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia. Dalam hal ini peruntukan subseksyen 5(1) Akta 694 boleh ditafsirkan sebagai termasuk pelantikan daripada kalangan mana-mana anggota perkhidmatan awam dan mana-mana orang yang bukan daripada anggota perkhidmatan awam. Sebagaimana yang dinyatakan dalam Penyata Rasmi Dewan Rakyat ("*Hansard*") semasa pembentangan Rang Undang-Undang Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia pada tahun 2008, rasional perkara ini adalah bagi membolehkan jawatan tersebut diisi oleh individu yang diyakini terbaik, berkelayakan, bersesuaian dan mampu menerajui Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia untuk menjadi tanda aras (*benchmark*) atau model kepada agensi pencegahan rasuah yang lain. Justeru, pelantikan Puan Latheefa Koya sebagai Ketua Pesuruhjaya SPRM adalah selaras dengan undang-undang sedia ada.

Untuk makluman Yang Berhormat, Seri Paduka Baginda Yang di-Pertuan Agong, Al-Sultan Abdullah Ri'ayatuddin Al-Mustaffa Billah Shah telah memperkenankan pelantikan Puan Latheefa Koya sebagai Ketua Pesuruhjaya SPRM bagi tempoh dua tahun iaitu mulai 1 Jun 2019

## **NO. SOALAN : 17**

sehingga 31 Mei 2021. Majlis mengangkat sumpah pelantikan tersebut juga telah diadakan di Istana Negara pada 25 Jun 2019.

Kerajaan yakin segala tindakan dan keputusan yang dibuat oleh beliau sebagai Ketua Pesuruhjaya SPRM adalah berdasarkan kepada merit dan keterangan-keterangan yang diperolehi SPRM, bukan atas arahan mana-mana pihak. Tugas beliau jelas iaitu untuk membanteras rasuah di mana-mana saja. Dengan sokongan dan dokongan pegawai-pegawainya, Kerajaan percaya Ketua Pesuruhjaya yang baharu bersama SPRM dapat mengubah Malaysia menjadi negara yang bersih dan bebas dari rasuah.